
Protokół nr 31/XXXI/09
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 29 kwietnia 2009r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia - 9.00
Godzina zakończenia -14.05

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Informacja :

- protokół z poprzedniej sesji rady zostanie przestawiony radzie na kolejnej sesji.

Radni nieobecni na sesji:
1. Piotr Wróbel

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  20 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. ( lista obecności - zał. nr 
1)

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła porządek obrad w brzmieniu :
3.  Sprawozdanie  Burmistrza Miasta z  realizacji  uchwał  oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia  4 
kwietnia 2009r. do dnia 20 kwietnia 2009r.
4. Apel Rady Miejskiej w Nowej Rudzie do Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie zapewnienia środków 
finansowych na remont dachu budynku szpitala w Nowej Rudzie. 
5. Sesja tematyczna – funkcjonowanie sportu w Nowej Rudzie.
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za 2008r.: 
− przedstawienie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  dotyczącej  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta  za 

2008r.
− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  o wykonaniu budżetu miasta za 2008r.
− omówienie sprawozdania 
− dyskusja
− podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

za 2008 r. 
− przedstawienie wniosku Komisji  Rewizyjnej  o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa 

Ruda
− przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie 

udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda
− dyskusja
− podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda
7. Podjęcie uchwał:

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009
b) w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie z ustaleniami studium.
c) w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag  do  projektu  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie. 
d) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania 
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przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie, inwestycji  z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, 
zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 

e) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie 
Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie.  

f) w sprawie  wyrażenia  zgody na  zamianę  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda  

g) w sprawie przyjęcia zmian w statucie Międzygminnego Związku Celowego w Kłodzku 
h) w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier
i) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowa Ruda na realizację zadania pn. „Łamanie 

barier  architektonicznych  w  Zespole  Szkolno-  Gimnazjalnym  z  oddziałami  integracyjnymi  w 
Bożkowie – montaż platform schodowych”.

8. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.
9. Interpelacje radnych.
10. Zapytania radnych. 
11. Sprawy różne.
12. Zakończenie obrad.

Ad.2. Informacja :
− protokół z poprzedniej sesji rady zostanie przestawiony radzie na kolejnej sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował radnych, iż protokół z poprzedniej sesji zostanie przedłożony 
radzie na najbliższej sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej wraz z Burmistrzem Miasta wręczyli  listy gratulacyjne p.  Krzysztofowi 
Kornackiemu oraz noworudzkim stypendystom : Piotrowi Gorczyca, Karolinie Matuszkiewicz, Magdalenie 
Kantorskiej, Pawłowi Burynie.

Radna Irena Caryk  – w imieniu Stowarzyszenia  Pro Publico Bono,  które  złożyło wnioski  o  przyznanie 
stypendiów artystycznych podziękowała i złożyła gratulacje zaproszonym gościom.

Ad.3 Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 4 kwietnia 2009r. do dnia 20 kwietnia 2009r. (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Radny  Jerzy  Pulit  –  w  dz.  V  pkt  5  przygotowanie  materiałów  promocyjnych  i  udział  w  Targach 
Turystycznych  w  Gdańsku  w  dniach  17-19  kwietnia  br. -  kto  reprezentował  miasto,  jakie  było 
zainteresowanie oraz  jakie atrakcje turystyczne były promowane?

Pan Przemysław Herter – Naczelnik Wydz. Rozwoju i Promocji – w targach udział wzięły dwie pracownice 
Wydz. Rozwoju i Promocji Miasta. Był to wyjazd połączony z promowaniem ośrodka sportu i rekreacji, 
m.in.  promowano  muzeum górnictwa,  prezentowano  foldery i  mapy turystyczne.  Zainteresowanie  było 
spore, Nowa Ruda była jedyną gminą z Dolnego Śląska, która była reprezentowana na targach.

Radny Tomasz Kuczaj – co oznacza stwierdzenie 'ośrodek sportu i rekreacji' ?

Pan Przemysław Herter – Naczelnik Wydz. Rozwoju i Promocji – przejęzyczenie.

Rada Miejska 20 głosami „za” 
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 4 kwietnia 2009r. do dnia 20 kwietnia 2009r.

Obrady opuścił radny Bogusław Frącek.
przerwa
po przerwie
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Ad. 4. Apel Rady Miejskiej w Nowej Rudzie do Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie zapewnienia 
środków  finansowych  na  remont  dachu  budynku  szpitala  w  Nowej  Rudzie.   (apel  -  zał.  nr  3  do  
protokołu)

Radna  Regina  Wałęsa  –  proponuje  zmianę  zapisu  w  trzecim  akapicie,  na  treść  : „Mając  świadomość 
znaczenia  społecznego  funkcjonowania  noworudzkiego  szpitala  Samorządy  Miasta  Nowa  Ruda,  Gminy  
Nowa Ruda, Miasta i Gminy Radków oraz sami mieszkańcy wspierają noworudzki szpital tak, by utrzymać tę  
placówkę i realizowane przez nią usługi medyczne dla mieszkańców rejonu noworudzko-radkowskiego”.

Przewodniczący Rady Miejskiej – czy należy przegłosować zaproponowaną poprawkę?

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – tryb przyjmowania poprawek do Apelu jest identyczny jak w 
przypadku uchwał, dlatego też należy to przegłosować.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  zaproponowaną  przez  radną  Reginę 
Wałęsę.

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Powrócił radny Bogusław Frącek.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie Apel Rady Miejskiej w Nowej Rudzie do Rady 
Powiatu Kłodzkiego w sprawie zapewnienia środków finansowych na remont dachu budynku szpitala w 
Nowej Rudzie. 

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła Apel Rady Miejskiej w Nowej Rudzie do Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie zapewnienia 
środków finansowych na remont dachu budynku szpitala w Nowej Rudzie. 

Ad. 5. Sesja tematyczna – funkcjonowanie sportu w Nowej Rudzie.

Radny  Tomasz  Kuczaj  –  Komisja  Spraw  Społecznych  zajmowała  się  problemami  związanymi  z 
funkcjonowaniem sportu,  z  podziałem godzin  na  zadania  realizowane  w zakresie  kultury fizycznej  jak 
również  z  podziałem  środków  na  opłacenie  instruktorów.  Zaprezentował  zgromadzonym  gościom 
prezentację przygotowaną przez Komisję a dot. sportu w Nowej Rudzie która obejmuje historię, stan bieżący 
oraz ewentualne możliwości rozwoju. Omówił działalność wszystkich klubów na terenie miasta, które biorą 
aktywny udział w szkoleniu i promowaniu sportu.

Pan Janusz Leraczyk – Akademicki  Klub Sportowy „Collegium Glacense” powstał  w 2006 r.  na  mocy 
porozumienia pomiędzy noworudzkim towarzystwem sportowym „Centrum”. Od 1 stycznia 2007r. działa w 
strukturach organizacyjnych akademickiego związku sportowego mając za zadanie promowanie sportu na 
uczelni,  tworząc warunki dla uprawiania sportu dla dzieci i  młodzieży z Nowej Rudy.  Obecnie działa 6 
sekcji sportowych.

Pan Wojciech Kołodziej – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Nowej Rudzie – chciałby nadmienić, że 
klub tańca towarzyskiego „Rudan” również jest sekcją sportową.

Radny Tomasz Kuczaj – dziękuje i przeprasza za pominięcie w prezentacji powyższej sekcji. Opierał się 
szablonem nakreślonym przez federację sportową, w której nie ma takiej sekcji, nie ma punktów i licencji.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Sportu jest to 
dziedzina uznawana za dyscyplinę sportową, dzieci mają licencje sportowe. 

Radny  Tomasz  Kuczaj  –  ale  nie  ma  takiego  zapisu  określonego  przez  federację  sportu,  która  była 
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obligatoryjna przy opracowywaniu powyższej prezentacji.

Pani  Marzena  Wolińska  –  Zastępca  Burmistrza  Miasta  -  Polskie  Towarzystwo  Taneczne  z  siedzibą  w 
Krakowie wydaje licencje w tańcu sportowym, który jest dyscypliną sportu.

Radny Tomasz  Kuczaj  –  przedstawił  zarys  wydatków ze sprawozdania  Burmistrza  Miasta  Nowa Ruda. 
Wydatki były na poziomie 3.841.379,-z czego 93% pochłonęły obiekty sportowe, a 7% zostały przekazane 
na  zadania  w  zakresie  kultury  fizycznej  i  sportu.  Zadania  w  zakresie  kultury  fizycznej  i  sportu  nie 
uwzględniają  wynagrodzeń instruktorów i  trenerów prowadzących szkolenie  w stowarzyszeniu.  W 2008 
roku z tych 7% kwota 148.586,-zł została przekazana w formie dotacji dla stowarzyszeń a pozostała kwota 
113.141,-zł  to  transport  dzieci  na  basen,  dopłaty  do  zajęć  pozalekcyjnych,  zawody  sportowe  które 
finansowane są przez Urząd Miasta. W 2009 roku dotacja dla stowarzyszeń na realizację zadań w zakresie 
kultury fizycznej i sportu wynosi 170tys zł. Przedstawił zgromadzonym ciąg dalszy prezentacji dotyczącej 
podziału środków na sport. Przedstawił również analizę SWOT :
Mocne strony: 
− nowe i modernizowane obiekty sportowe o wysokim standardzie użytkowym
− rozbudowa zaplecza sportowego w szkołach 
− finansowanie sportu uczniowskiego
− wysokie wydatki na kulturę fizyczną 
− duża liczba sekcji i klubów sportowych 
− bogata historia sportu
− zawodnicy stanowiący wzór do naśladowania
Szanse:
− program bezpłatnego wykorzystywania obiektów dla szkolenia dzieci i młodzieży
− wysokie wyniki sportu szkolnego
− obiektywne kryterium podziału środków na zadania z zakresu kultury fizycznej 
− uzyskanie środków unijnych na realizowanie zadań z zakresu kultury fizycznej 
− funkcjonowanie programu stypendialnego za wysokie wyniki sportowe
− kształcenie kadry pedagogicznej na kierunku wychowanie fizyczne na naszej uczelni wyższej
 Słabe strony :
− brak programu rozwoju sportu w Nowej Rudzie
− brak osoby, która sprawowałaby pieczę nad rozwojem sportu
− nieskuteczny system finansowania instruktorów i trenerów
− brak współdziałania sekcji i klubów sportowych
− niewykorzystywanie możliwości uczniowskich klubów sportowych (sprzęt sportowy)
− brak klas z rozszerzonym wychowaniem fizycznym z określoną dyscypliną sportu (np. nauka pływania 

w Szkole Podstawowej Nr 7)
− brak imprez masowych
− brak zorganizowanej oferty sportowej dla mieszkańców miasta
− brak alternatywy do dzisiejszego zarządzania obiektami sportowymi 
Zagrożenia:
− niewielkie zainteresowanie sportem dzieci i młodzieży
− znaczne zubożenie społeczeństwa, niektóre sekcje są niedostępne dla części dzieci
− wzrastające opłaty za basen
− patologiczny styl życia : alkoholizm, narkomania, nikotynizm  
− odchodząca kadra instruktorska i trenerska
− ograniczony sponsoring czyli możliwość zdobywania środków
− wybiórcze  traktowanie  części  sekcji,  nieprzestrzeganie  wypracowanego  przez  Komisję  Spraw 

Społecznych kryterium podziału środków.

Gość zaproszony – uważa,  że  nowo wybudowane obiekty sportowe powinny być  dostępne dla  dzieci  i 
młodzieży. Aktualnie nie ma osoby, która prowadziłaby nadzór nad obiektami i np. nowo powstałe boisko w 
Drogosławiu jest zamykane.

Radny Tomasz Kuczaj – z pewnością pojawi się problem związany z nowymi obiektami sportowymi, gdyż 
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trzeba będzie zatrudnić instruktorów, trenerów sportu którym będzie należało zapłacić. To również jest temat 
do omówienia, szczególnie że nowe obiekty powstają. 

Pan Tomasz Kiliński  – Burmistrz Miasta – nie rozumie dlaczego pojawiło się stwierdzenie że obiekt w 
Drogosławiu jest zamknięty. Obecnie odbywa się tam turniej piłkarski. Kwestia obsady instruktorskiej czy 
opiekunów na obiektach jest tematem, którym należy się zająć i tym się zajmujemy. Najprawdopodobniej 
dyrektor Gimnazjum Nr 2 już zatrudniła lub zatrudni obsadę tj. opiekunów i instruktorów na nowo powstały 
obiekt.  Takie  same działania  będą  dotyczyły obiektu  w Miejskim Zespole  Szkół  Nr  1.  Jeżeli  powstaną 
kolejne tego typu obiekty czy kompleksy sportowe to podejście będzie identyczne.

Radny Janusz Staniocha – nie  zgadza się z wypowiedzią dotyczącą zamykania  obiektu w Drogosławiu. 
Uważa, że ważną rzeczą jest brak instruktora dla grup naborowych z KS „Piast”, nie ma chętnego który 
trenowałby  tą  grupę.  Grupy,  które  przychodzą  na  boisko  w  Drogosławiu  są  wpuszczane,  wynika  to  z 
ciągłych rozmów radnych z dyrektorem szkoły.

Radny Arkadiusz Michalski –  w prezentacji była mowa o braku programu rozwoju sportu w Nowej Rudzie 
– kto powinien taki program stworzyć? Komisja Spraw Społecznych czy urzędnik określi kierunku rozwoju 
noworudzkiego sportu?

Radny  Tomasz  Kuczaj  –  uważa,  że  nie  ma  osoby,  która  w  dzisiejszym  systemie  organizacji  sportu 
przygotowałaby program rozwoju. Myśli, że najdalej od tworzenia programu powinna być Komisja Spraw 
Społecznych gdyż nie każdy radny zna tematykę sportu i  szkolenia. Wg niego powinna to przygotować 
osoba, która zarządza obiektami sportowymi. Komisja Spraw Społecznych opracowała kryterium podziału 
środków, które wyznacza kierunki,  które należy spełnić,  aby otrzymać środki  finansowe. W poprzedniej 
kadencji  Rady Miejskiej  również była  sesja  tematyczna  poświęcona  sportowi  noworudzkiemu na której 
próbowano  stworzyć  kryteria  podziału  i  nie  potrafiono  tego  zrobić.  Nam się  to  udało  zrobić.  Komisja 
opracowała  także  kryterium  opłat  instruktorskich,  które  jest  wadliwe,  gdyż  źródło  finansowania  jest 
niewłaściwe, niewystarczające, było to przez członków Komisji podkreślane. 

Pan  Janusz  Leraczyk  –  co  jest  największym problemem funkcjonowania  sportu  na  terenie  miasta?  Po 
pierwsze  pieniądze.  Zasady,  które  aktualnie  funkcjonują  są  odpowiednie.  Przeszkód  jest  bardzo  dużo. 
Program o którym wspomniał  radny Kuczaj  jest  istotny,  gdyż  powinien on obejmować pewne kierunki 
działania.  Jeżeli  nie  będzie  wsparcia  ze  strony nauczycieli,  współpracy ze  szkołami  gdzie  kształtuje  się 
zainteresowanie  sportem wśród  dzieci,  odpowiedniego zaangażowania,  to  sport  nie  będzie  się  rozwijał. 
Uważa, że ustalenie priorytetów w sporcie powinno powstać w Urzędzie Miejskim lub powinno to zostać 
stworzone przez uprawniony podmiot. Zauważa, że w mieście brakuje opieki medycznej dla sportowców, nie 
ma na terenie powiatu lekarza, który miałby odpowiednie kwalifikacje.

Radny Tadeusz Daszkiewicz – ubolewa nad tym, że poziom sportowy w Nowej Rudzie upada ale trzeba 
pamiętać,  że  wynika  to  z  realiów,  są  samorządy które  wydają  większe  środki  na  sport,  są  firmy które 
przeznaczają środki na sport. Można byłoby tworzyć program podniesienia poziomu ale on nam niewiele da. 
My pracujemy dla innych tzn sportowiec który uzyska jakieś osiągnięcie momentalnie przechodzi do innej 
reprezentacji, która zaproponuje znacznie lepsze warunki finansowe czy organizacyjne. Zdaje sobie sprawę z 
tego,  że  sporty  indywidualne  łatwiej  jest  wykreować  niż  sporty  zespołowe.  Jego  zdaniem  utworzenie 
programu powinno dotyczyć zakresu rozszerzenia dostępności dzieci do sportu.

Radny Tomasz Kuczaj – popiera wypowiedź radnego Daszkiewicza.

Radny Janusz Staniocha – uważa, że bardziej należy ukierunkować się na masowość sportu niż poszukiwać 
wyników sportowych chociaż to również jest bardzo ważne. Przerażające jest to, że nikt nie chce się zgłosić 
do prowadzenia zajęć z dziećmi, bo 16zł za godzinę to jest bardzo mało. Uważa, że masowość powinna być 
udziałem miasta tj. zachęcanie do sportu dzieci i młodzieży.

Radny Tomasz Kuczaj – kryterium mówi o potrzebie masowości, sekcje otrzymują określone środki jako 
dotację. Powstała sekcja pływania mimo iż nie ma żadnych wyników, osiągnięć, a otrzymała 5tys zł jako 
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zakup sprzętu, opieka medyczna oraz godziny instruktorskie. Kryterium jest tak stworzone by stawiać na 
sport masowy. 

Gość zaproszony – chciałby poruszyć temat dot. tworzenia ścieżek rowerowych dla mieszkańców np. na 
odcinku łączącym centrum miasta ze Słupcem.

Pan Stanisław Łukasik – jest pełen podziwu dla Komisji Spraw Społecznych za ustalenie kryterium podziału 
środków. Jest to czytelny podział mówiący o tym komu są przyznawane środki, na co i za co. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – przedstawione zostały bieżące problemy, które należy starać się 
jak najszybciej rozwiązać tj. 
− lekarz sportowy, badania sportowców - będziemy próbować to rozwiązać
− finansowanie kadry instruktorskiej - od kilku lat staramy się zwiększać te środki. 
− dostępność dzieci i młodzieży do zajęć i obiektów sportowych - kluby i szkoły dostępność do obiektów 

sportowych mają nieodpłatnie. Niektóre sekcje wymagają odpłatności, często zakup sprzętu sportowego 
jest barierą. Chciałby zwrócić uwagę, że może program nie obejmuje wszystkich biednych dzieci ale 
przyznawane stypendia, na poziomie 1.200,-zł na jednego ucznia, obejmują różnego rodzaju potrzeby 
edukacyjne również na opłacenie zajęć sportowych, zakup sprzętu sportowego, obozów sportowych itp. 
Może to nie są największe środki ale na pewno pozwalają w jakiejś części wykorzystać je na kulturę 
fizyczną i sport. Odpłatność w sporcie prawdopodobnie jest koniecznością, raczej się jej nie uniknie, 
należy dołożyć starań by dzieci ubogie miały możliwość nieodpłatnego korzystania z zajęć lub należy 
znaleźć środki które pokryłyby te potrzeby.

Pani  Marzena  Wolińska  –  Zastępca  Burmistrza  Miasta  –  chciała  nadmienić,  że  w Gminnym Funduszu 
Ochrony  Środowiska  jest  pozycja  profilaktyka  zdrowotna, ze  środków  tam zapisanych  można  uzyskać 
dofinansowanie  na  wszelkie  obozy sportowe (60zł  na  jedno dziecko).  Może  nie  są  to  duże  środki,  ale 
dodatkowo w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska Nowa Ruda jest na liście miast, które mogą 
skorzystać z dofinansowania dla dzieci, pod warunkiem że dzieci wyjadą w teren ekologicznie czysty, 14 
dniowy, na wakacje. Można starać się o takie dofinansowanie z WFOŚ na obozy sportowe ale ten wniosek 
należy złożyć do końca maja, jest to 140,-zł na jedno dziecko. Deklaruje pomoc w złożeniu i rozliczeniu 
takich wniosków.

Radny Tomasz Kuczaj – jeżeli przekazujemy środki z budżetu miasta dla instruktora obiektu i wszystko inne 
to  naprawdę  możemy oczekiwać,  że  te  zajęcia  będą  bezpłatne.  Zdaje  sobie  sprawę,  że  dofinansowanie 
stypendialne jest duże i istotne i należy na to zwrócić uwagę. Przypomina, że Komisja Spraw Społecznych 
dzieląc środki z funduszu alkoholowego zapisała, iż dotacja należy się instruktorom którzy nie pobierają 
środków od rodziców. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął część tematyczną sesji. 

przerwa
po przerwie
Obrady sesji opuścił radny Andrzej Cyman.

Ad.6. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za 2008r.: 
− przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu miasta 

za 2008r.

Radna Halina Gajcy – odczytała opinię Komisji Rewizyjnej dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu 
miasta za 2008r. (opinia – zał. nr 4 do protokołu)

− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  o wykonaniu budżetu miasta za 2008r.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu 
miasta za 2008r. (opinia – zał. nr 5 do protokołu)

Strona 6/14



− omówienie sprawozdania

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – w budżecie miasta za 2008 rok dochody zostały wykonane na poziomie 
98,03% a wydatki na poziomie 96,25%. Zostało wykonanych dużo inwestycji. Planowane przychody nie 
zostały do końca osiągnięte dotyczą one jednej serii emisji obligacji w kwocie 770tys zł oraz kredyt dot. 
termomodernizacji, w budżecie była kwota 107tys zł. Udało się spłacić wszystkie zobowiązania zgodnie z 
harmonogramami tj.  kredyty,  pożyczki oraz jedną z serii  emisji  obligacji.  Budżet w 2008 roku był  dość 
dobry, szczególnie należy zaznaczyć iż udział gminy w podatku PIT i CIT został przekroczony w stosunku 
do zakładanego planu. 

− dyskusja

radni nie podjęli dyskusji

− podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Nowa 
Ruda za 2008 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda za 2008 r. Wobec braku 
dalszych głosów poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 240/XXXI/09

w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda za 2008 r.

− przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  o  udzielenie  absolutorium dla  Burmistrza  Miasta 
Nowa Ruda

Radna Halina Gajcy – odczytała wniosek Komisji  Rewizyjnej  o udzielenie absolutorium dla Burmistrza 
Miasta Nowa Ruda. (wniosek – zał. nr 6 do protokołu)

− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  wniosku  Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda.  (opinia – zał. nr 7 do 
protokołu)

− dyskusja

radni nie podjęli dyskusji

− podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda. Wobec braku dalszych głosów poddał go 
pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 241/XXXI/09

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda.
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Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – podziękował Radzie Miejskiej za udzielone absolutorium.

Ad. 7. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009

Obrady sesji opuścił radny Michał Prokopczak.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Pan  Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – w dniu dzisiejszym radni otrzymali zmienioną treść uzasadnienia do 
projektu  uchwały,  dotyczy  ona  zadania  Kanalizacja  deszczowa  i  przebudowa  drogi  ul.  Spacerowa-
Radkowska.  Wcześniej  była zapisana kwota 281.306,-zł.  Miasto otrzymało promesę dot.  dofinansowania 
zadań dla usuwania skutków powodzi dlatego też powinna nastąpić zmiana klasyfikacji budżetowej i środki 
powinny być  ściągnięte  z  rozdz.  drogi  publiczne gminne na  usuwanie  skutków klęsk żywiołowych,  tak 
zostało to radnym przedstawione w projekcie uchwały 7 dni temu. W międzyczasie nastąpiło składanie ofert 
dot. realizacji tego zadania w wyniku czego okazało się że kwota 281.306,-zł jest za wysoka. W związku z 
powyższym w budżecie na ten cel pozostaje zapisana kwota 181.306,-zł a kwotę 100tys zł proponuje się 
przeznaczyć na zwiększenie planu remontu dróg gminnych. W dniu dzisiejszym radni otrzymali zmienioną 
treść uzasadnienia w której zostały zapisane powyższe zmiany. Zmianę tą należy także wprowadzić w § 1 
pkt. 6 projektu uchwały poprzez dodanie rozdz. 60016  drogi publiczne gminne kwota 100tys zł. Kolejna 
zmiana dotyczy również § 1 pkt. 6 dz. 854  Edukacyjna opieka wychowawcza jest zapisany rozdz. 85407 
Placówki  wychowania  pozaszkolnego proponuje  wprowadzenie  zmiany  na  rozdz.85495  Pozostała 
działalność  dotyczy to  prowadzenia  zajęć  dla  dzieci  3-5  lat  a  rozdz.  85407 jest  ściśle  określony i  ma 
konkretny wymiar.

Radny Krzysztof Richter – Komisja Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radna  Regina  Wałęsa  –  w uzasadnieniu  jest  zapis  mówiący o  konieczności  objęcia  pomocą  usługową 
chorego dziecka, co stwarza potrzebę zawarcia umowy zlecenia z osobą posiadającą niezbędne kwalifikacje 
– o jaką pomoc chodzi?

Pani Anna Frankowska – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – wprowadzana do budżetu 
kwota  12tys  dotyczy  specjalistycznych  usług  opiekuńczych.  Jest  to  zadanie  w  całości  finansowane  i 
realizowane  przez  Urząd  Dolnośląski.  Specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  przysługują  dla  osób  chorych 
psychicznie i dotyczy to takiej osoby. 

Radny Janusz Staniocha – czy w związku z  wprowadzoną zmianą 100tys  nie  jest  konieczna zmiana w 
załączniku nr 6 do budżetu?

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – tak.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 242/XXXI/09

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

przerwa
po przerwie
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b)  w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie z ustaleniami studium.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie z ustaleniami studium.

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – z uwagi na to, iż cztery kolejne 
projekty uchwał  dotyczą  projektu miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego w rejonie  Góry 
Świętej Anny zostaną one łącznie przedstawione przez projektanta. Nadmienia, że trzy pierwsze projekty 
uchwał  są  konieczne  do  uchwalenia  by  Rada  mogła  przyjąć  miejscowy  plan  zagospodarowania 
przestrzennego. Wynika to z przepisów art. 20 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w 
którym  to  ustawodawca  zobowiązał  radę  gminy  by,  po  stwierdzeniu  zgodności  planu  miejscowego  z 
ustaleniami studium jednocześnie rozstrzygając o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu uchwały oraz o 
sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji, podjęła uchwałę o miejscowym planie, stąd też projekty 
te są wstępem do przyjęcia miejscowego planu. Projekt miejscowego planu został stworzony na podstawie 
Uchwały Rady Miejskiej z dnia 29 września 2004 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny oraz Uchwały z dnia 8 
października  2008  r.  w  sprawie  konieczności  dokonania  zmian  w  projekcie  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie.

Pan Marek Wiland – omówił projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w 
rejonie Góry Świętej Anny. Obszar planu obejmuje 238 hektarów gruntu dość zróżnicowanego, dominują 
grunty komunalne,  więc w większości  jest  to  plan dla  gruntów miejskich.  Plan ten stwarza możliwości 
zorganizowania  stoku  narciarskiego,  starano  się  więc  nie  wprowadzać  na  tym  obszarze  zabudowy 
mieszkaniowej.

Radny Krzysztof Richter – Komisja Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Tomasz Kuczaj – czy znane są powody likwidacji  poprzedniego wyciągu narciarskiego na Górze 
Świętej Anny?

Pan Marek Wiland – tak. Uzyskał informacje od mieszkańców, iż na czas zimowy zamykana była droga na 
Górę Świętej Anny. W momencie gdy zapewnienie pełnej obsługi stało się ważne to wykorzystywanie tego 
wyciągu było problematyczne. Poza tym była to 'linka', dość przestarzała metoda. Rozwiązanie przyjęte w 
planie zakłada, że wyciąg musi  być krzesełkowy, odnośnie przejazdu – budowa mostków nad ulicami o 
szerokości 5-6 m. Dopuszczalność mostków jest zapisana w projekcie planu, nie zakładano zamknięcia drogi 
na zimę.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie z ustaleniami studium.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 243/XXXI/09

w sprawie  stwierdzenia  zgodności  projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla 
obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie z ustaleniami studium.

c)  w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag  do  projektu  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie. Prosi o dokonanie korekty w 
tytule projektu uchwały tj. zmiana na dużą literę Świętej Anny oraz  w Nowej Rudzie.

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – przed przystąpieniem do uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania rada gmina rozstrzyga co do sposobu rozpatrzenia uwag do projektu 
planu.  Wpłynęła  jedna  uwaga  wniesiona  po  przyjęciu  Uchwały  przez  Radę  Miejską  o  konieczności 
dokonania zmian w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie 
Góry Świętej  Anny w Nowej Rudzie.  Ponowne wyłożenie planu dotyczyło zmian wniesionych uchwałą, 
wpłynęła  jedna  uwaga  złożona  przez  p.  Kornela  Kobaka.  W  treści  uwagi  p.  Kobak  wystąpił  o 
„przeznaczenie  „części  działki  458  pod  zabudowę  dziesięciu  domków  jednorodzinnych  (traperskich),  
(oznaczonych symbolem ML) wraz z zapewnieniem drogi”; przeznaczenie „1 ha z działki 458 na budowę  
miasteczka  Western  (Ośrodka  Górskiej  Turystyki  Jeździeckiej)  czyli  wprowadzenia  zapisu  2  UTA”;  
wyznaczenie „na działce 455/1 pięciu działek budowlanych pod zabudowę domków jednorodzinnych (symbol  
ML) wraz z zapewnieniem drogi”; przeznaczenie „działki 478 pod zabudowę trzech agroturystyki z funkcją  
mieszkaniową 30  %,  wraz  z  zapewnieniem drogi”.Burmistrz,  zgodnie  z  kompetencjami  wynikającymi  z 
ustawy, swoim Zarządzeniem Nr 35/2009 z dnia 9 marca 2009 r. nie uwzględnił uwag wniesionych przez p. 
Kobaka uzasadniając to tym, iż uwagi te są sprzeczne z ustaleniami obowiązującego studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania  przestrzennego Gminy Miejskiej  Nowa  Ruda.  Uwzględnienie  powyższych 
uwag skutkowałoby przystąpieniem do zmian studium, a w późniejszym czasie do zmiany projektu planu. Za 
nieuwzględnieniem uwag przemawiają także względy estetyczne tj. panorama, która zarówno w studium jak 
i  projekcie  planu  jest  przestrzenią  otwartą  stanowiącą  krajobrazowe  punkty widokowe  pełniące  funkcję 
estetyczną oraz otwierającą przestrzenie dla turystów.

Radny Krzysztof Richter – Komisja Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały tj. 
nie uwzględniła uwag do projektu miejscowego planu.

Radna Regina Wałęsa – prosi o wskazanie działek na załączniku mapowym.

Pan Marek Wiland – wskazał zgromadzonym działki  o których mowa w uwagach wniesionych przez p. 
Kobaka.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie poprzez nieuwzględnienie uwagi 
wniesionej przez p. Kobaka.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 244/XXXI/09

w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag  do  projektu  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie.

d) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  Góry  Świętej  Anny  w  Nowej  Rudzie,  inwestycji  z  zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, 
zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  Góry  Świętej  Anny  w  Nowej  Rudzie,  inwestycji  z  zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych. 

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i  Inwestycji  – zgodnie z ustawą planowaniu i 
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zagospodarowaniu przestrzennym rada gminy rozstrzyga o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym 
planie  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  Góry  Świętej  Anny  w  Nowej  Rudzie, 
inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. Każdy plan zapisuje zadania infrastrukturalne, 
z reguły są to zapisy dot. dróg, sieci kanalizacji sanitarnych, deszczowych, wodociągowych lub niezbędnych 
dla funkcjonowania terenów które obejmuje miejscowy plan ale które jednocześnie są zadaniami własnymi 
gminy. 

Radny Krzysztof Richter – Komisja Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  Góry  Świętej  Anny  w  Nowej  Rudzie,  inwestycji  z  zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 245/XXXI/09

w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  Góry  Świętej  Anny  w  Nowej  Rudzie,  inwestycji  z  zakresu  
infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań  własnych  gminy,  oraz  zasadach  ich  finansowania,  
zgodnie z przepisami o finansach publicznych.

e) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie 
Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  Góry 
Świętej  Anny w  Nowej  Rudzie.  Wobec  braku  głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  go  pod 
głosowanie. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 246/XXXI/09

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry  
Świętej Anny w Nowej Rudzie.

f) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowa 
Ruda  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda  

Pani  Joanna  Kołodziej  –  Naczelnik  Wydz.  Mienia  Komunalnego  -  z wnioskiem o  dokonanie  zamiany 
nieruchomości wystąpiła Gmina Miejska Nowa Ruda.  Wartość nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Miejskiej została ustalona przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 7 700,00 zł + 22% VAT.  Wartość 
nieruchomości  stanowiącej  współwłasność Pani  Barbary Haller  i  Pana Henryka Plizgi  została  określona 
przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 1 910,00zł. Właściciele nieruchomości nie zgodzili się z wyceną 
– pismem z dnia 01.04.2009 r. zaproponowali wartość działki nr 577/3 na kwotę 5 000,00 zł. Działka nr 
577/3, sklasyfikowana jako dr, stanowi alternatywny dojazd do zaplecza nieruchomości Rzeczna nr 2 i nr 3.

Radny Krzysztof Richter – Komisja Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
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Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 247/XXXI/09

w sprawie  wyrażenia  zgody  na zamianę  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Miejskiej  Nowa 
Ruda.

g) w sprawie przyjęcia zmian w statucie Międzygminnego Związku Celowego w Kłodzku 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie przyjęcia zmian w statucie Międzygminnego Związku Celowego w Kłodzku 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – członkowie Związku podjęli decyzję o konieczności dokonania 
zmian  w  Statucie  Międzygminnego  Związku  Celowego  w  Kłodzku.  Zmiany  polegają  na  ograniczeniu 
działalności  i  struktur ,  w paragrafie 1 nie ma  już zapisanych 18 członków gdyż ze Związku wystąpiła 
Polanica  i  Lewin.  W  związku  z  podjęciem  realizacji  budowy  zakładu  unieszkodliwiania  odpadów  w 
Ścinawce  Dolnej  przez  prywatnego  inwestora  na  podstawie  umowy z  właścicielem tj.  gminą  Radków, 
działalność Międzygminnego Związku Celowego zostaje  znacząco ograniczona.  Ograniczone są również 
składki członkowskie na bieżący rok.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia zmian w statucie Międzygminnego Związku Celowego w Kłodzku.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 248/XXXI/09

w sprawie przyjęcia zmian w statucie Międzygminnego Związku Celowego w Kłodzku.

h) w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier na automatach

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier na automatach.

Pani  Małgorzata  Łazorko-Jańska   -  Sekretarz  Miasta  –  projekt  uchwały został  przekazany do  Komisji 
Porządku Publicznego i  Komunikacji,  która bardzo wnikliwie  zajęła się tematem.  Obowiązek uzyskania 
opinii rady gminy o lokalizacji salonu gier wynika z ustawy o grach i zakładach wzajemnych, zastosowanie 
ma tutaj art. 29 ustawy. Nie ma zastosowania art. 30 czyli ograniczenia związane z lokalizacją w bliskim 
sąsiedztwie ośrodków domu kultury,  placówek wychowawczych. Uchwała Rady Miejskiej jest  dla spółki 
ubiegającej  się  o  lokalizację  salonu  gier  podstawą  do  ubiegania  się  o  koncesję  na  prowadzenie  takiej 
działalności w Nowej Rudzie.

Radny Janusz Staniocha -  Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji zajmowała się tematem goszcząc 
na swoim posiedzeniu przedstawiciela spółki. Opinia Komisji jest pozytywna.

Radna Regina Wałęsa – prosi o przybliżenie tematu dotyczącego funkcjonowania salonu gier tj.  godziny 
otwarcia, ograniczenia wiekowe.

Pan Jan Kowalski  –  bardzo  dziękuje  za  zaproszenie  i  rozważenie  możliwości  lokalizacji  salonu gier  w 
mieście.  Na  pytanie  radnej  starano  się  odpowiedzieć  na  posiedzeniu  Komisji  Porządku  Publicznego  i 
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Komunikacji  ale  rozumie,  że  są pewne niejasności.  Wyjaśnia,  iż  zabezpieczenia stosowane w tego typu 
działalności są bardzo mocne, spółka jest pod szczególnym nadzorem podatkowym, urzędem celnym. Salony 
funkcjonują  w rożnych godzinach,  ten w Nowej Rudzie byłby czynny od godz.  10 do 2.  Firma stosuje 
monitoring wewnątrz i na zewnątrz lokalu. Główne centrum monitoringu spółki mieści się w Opolu. Spółka 
nie zatrudnia ochroniarzy, bramkarzy, podpisywane są umowy z firmą ochroniarską funkcjonującą na terenie 
danego miasta. 

Obrady sesji opuściła radna Jolanta Kasprzyk.

Radny Jerzy Pulit – ile salonów gier posiada spółka na terenie kraju?

Pan Jan Kowalski – aktualnie jest 12 salonów. Procedura prawda jest bardzo obostrzona, utworzenie takiego 
salonu w mieście mogłaby nastąpić za około 6 miesięcy.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier na automatach.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 249/XXXI/09

w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji salonu gier na automatach.

Pan Jan Kowalski – podziękował radzie za wydanie pozytywnej opinii.

i) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowa Ruda na realizację zadania pn. „Łamanie 
barier  architektonicznych  w  Zespole  Szkolno-  Gimnazjalnym  z  oddziałami  integracyjnymi  w 
Bożkowie – montaż platform schodowych”.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Nowa  Ruda  na  realizację  zadania  pn.  „Łamanie  barier 
architektonicznych w Zespole Szkolno- Gimnazjalnym z oddziałami integracyjnymi w Bożkowie – montaż 
platform schodowych”.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – jest to kontynuacja działań podjętych na 
poprzedniej sesji Rady na której to w uchwale dotyczącej zmian w budżecie dokonano przesunięć na ten cel. 
Aby środki mogły zostać przekazane Gminie Nowa Ruda musi zostać podjęta stosowna uchwała, również 
przez Radę Gminy. 

Radny Tomasz Kuczaj -  Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Krzysztof Richter – Komisja Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Nowa  Ruda  na  realizację  zadania  pn.  „Łamanie  barier 
architektonicznych w Zespole Szkolno - Gimnazjalnym z oddziałami integracyjnymi w Bożkowie – montaż 
platform schodowych”. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 250/XXXI/09

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowa Ruda na realizację zadania pn. „Łamanie barier  
architektonicznych w Zespole Szkolno - Gimnazjalnym z oddziałami integracyjnymi w Bożkowie – montaż  
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platform schodowych”

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.

radni nie zgłosili uwag 

Ad. 9. Interpelacje radnych.

Radny Henryk Zimoch – złożył interpelację na piśmie.

Ad. 10. Zapytania radnych. 

Radna Regina Wałęsa – czy istnieje możliwość by wyegzekwować od właścicieli gruntów zabudowanych 
lub niezabudowanych by zadbali o wygląd terenów np. kiosk na ul. Radkowskiej, grunty na ul. Waryńskiego 
w Nowej Rudzie Słupcu?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  wynikające  z  przepisów  prawa  obowiązki  właścicieli 
nieruchomości mogą być egzekwowane, kieruje te słowa do Komendanta Straży Miejskiej, gdyż to Straż 
Miejska posiada instrumenty do sankcjonowania właścicieli pod względem przestrzegania przepisów prawa. 

Radny Tomasz Kuczaj  – czy została wyłoniona firma,  która  będzie  zajmowała się sprzątaniem terenów 
zielonych, placów zabaw, itp.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – obecnie trwa procedura przetargowa związana z wyłonieniem 
wykonawcy.

Radna Irena Caryk – chciałaby wiedzieć jaki obszar zajmie działalność prowadzona przez p. Paterka, która w 
ostatnim czasie bardzo intensywnie się rozwija. Czy są plany rekultywacji tych terenów? 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – szerzej w tym temacie może odpowiedzieć na piśmie. Obecnie 
teren  tego  złoża  nie  posiada  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Jego  zdaniem 
przedsiębiorca górniczy powinien wystąpić o sporządzenie takiego planu i powinno to zostać zrobione, by 
określić plan i kierunki wydobycia. 

Ad. 11. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Miejskiej  –  przypomina  o  obowiązku  złożenia  oświadczenia  majątkowego  przez 
radnych do dnia 30 kwietnia br.

Radny Krzysztof Richter – informuje, że 3 kwietnia br. powstało koło radnych Platformy Obywatelskiej RP 
w  składzie  :  Halina  Gajcy,  Jerzy Pulit,  Zdzisław Druciak,  Krzysztof  Richter.  Oficjalne  pismo  zostanie 
przekazane Przewodniczącemu Rady.

Radna  Regina  Wałęsa  –  dziękuje  za  naprawę  drogi  na  os.  Waryńskiego  oraz  rozpoczęcie  prac  na  ul. 
Radkowskiej. 

Ad. 12. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XXXI 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.
Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: 
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